
Zápisnica zo zasadania 1. komory Snemu SAV, ktoré sa konalo dňa 25. marca 2025 od 14:00 hod. 
videokonferečnou formou  

 

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Voľba pracovných komisií (mandátovej a návrhovej) 
4. Diskusia členov komory s kandidátmi na členov P SAV vo funkčnom období 2025 – 2029 

5. Rôzne 

6. Záver 

 

K bodu 1 

Zasadanie otvorila predsedníčka 1. komory snemu K. Gmucová o 14:00 hod a privítala všetkých 
prítomných, ktorí boli online cez Zoom. 

 

K bodu 2 

S programom vyjadrili prítomní jednomyseľný súhlas.  
 

K bodu 3 

Za zapisovateľa a predsedu mandátovej komisie bol určený M. Kadúc, za overovateľa a predsedu 

návrhovej komisie K. Nemoga. 

 

K bodu 4 

Zasadnutie pokračovalo predstavením kandidátov na členov P SAV za 1. oddelenie vied podľa vopred 
určeného harmonogramu. 
 

Z diskusie s kandidátmi vyberáme: 

 

Ing. Martin Nosko, PhD., vo svojej prezentácii uviedol, že od roku 2021 pôsobí ako riaditeľ Ústavu 
materiálov a mechaniky strojov SAV, v. v. i., kde spolu s kolegami rieši rozvoj ústavu v oblastiach 
financovania, infraštruktúry, ľudských zdrojov a globálnej vízie s cieľom etablovať sa v európskom 
inovačnom priestore. Ako člen P SAV sa chce zamerať na podporu vzdelávania a projektového 

manažmentu – implementovali viacero projektov naprieč akadémiou, vrátane letných škôl pre 
mladých vedcov. Aktívne spolupracuje s ministerstvom školstva a s európskymi platformami pri 

formovaní vednej politiky. Chce posilniť systém grantovej podpory, vytvoriť tím vedcov so silnými 
komunikačnými zručnosťami pre efektívne zastupovanie akadémie a zabezpečiť lepšiu projektovú 
spoluprácu naprieč ústavmi. Dôležitou súčasťou bude aj systematická práca s mládežou, podpora 
mladých talentov a budovanie neformálnych foriem spolupráce, napríklad prostredníctvom 

športových aktivít, ktoré zlepšujú tímovú spoluprácu v rámci akadémie.  
 

Po prezentácii nasledovala diskusia, v ktorej sa riešili rôzne otázky týkajúce sa vízie a smerovania SAV.  
V rámci otázok od členov komory zaznela otázka, či sa vidí skôr v rámci 1. oddelenia alebo v tíme 
podpredsedníčky pre zahraničné vzťahy či ekonomiku. Kandidát uviedol, že predbežné rozhovory 

naznačujú skôr prikloniť sa k tímu podpredsedníčky pre zahraničné vzťahy. Diskusia sa následne 
venovala aj spolupráci s Advanced Materials, kde kandidát predstavil už existujúce iniciatívy, ako 
napríklad vytvorenie pracovnej skupiny s Technology Council. Hovorilo sa aj o potrebných prvých 

krokoch a o tom, ako podporiť vedcov pri zapájaní sa do výskumných projektov. Akadémia pokrýva 



široké spektrum vedných odborov a je dôležité zachovať rovnováhu medzi rôznymi oblasťami. Taktiež 
sa rozoberala spolupráca so zastúpením v Bruseli (SLORD), ktoré môže pomôcť pri vybudovaní 
efektívneho systému. V rámci diskusie sa objavila aj otázka na presun KTT pod CEMEA a či by sa chcel 
angažovať v jej smerovaní. Kandidát spomenul projekt z Horizontu 2020, ktorý sa venoval transferu 

technológií a navrhol možnosť inšpirovať sa zahraničnými modelmi fungovania. Zaznela poznámka, že 
hoci web stránka KTT pôsobí dobre, chýba nadšenie a je potrebné hľadať spôsob, ako ju posunúť ďalej. 
Na otázku, čo by považoval za úspech po štyroch rokoch, odpovedal, že by to bola stabilizácia tímu, 
ktorý pomáha vedcom s podávaním projektov, podpora mladých vedcov a doktorandov, definovanie 

kľúčových výskumných tém a aktívna komunikácia s ministerstvom. Zdôraznil, že vedná politika musí 
byť strategická, aby umožnila SAV zostať konkurencieschopnou a pripravenou na budúce výzvy, pričom 
sa treba sústrediť nielen na štrukturálne fondy, ale aj na tematické okruhy, ktoré bude Európska únia 

čoraz viac presadzovať. Kandidát poďakoval za priestor a zdôraznil dôležitosť umiestnenia SAV v rámci 
strategických oblastí, kde by predsedníctvo mohlo zvýšiť svoju aktivitu. 

 

Ing. Yvetta Velísková, PhD., vo svojej prezentácii informovala, že po krátkom pôsobení na univerzite 
prešla na Ústav hydrológie SAV, v. v. i. Svoje odborné aj manažérske skúsenosti získala nielen v rámci 
SAV, ale aj na národnej úrovni v spolupráci s univerzitami a ministerstvami, najmä s Ministerstvom 

životného prostredia SR. Pôsobila ako členka Výboru pre tvorbu koncepcie vodnej politiky Slovenska 
do roku 2050, v odborných a pracovných skupinách a v expertnej skupine Európskej komisie pre vodu. 

Manažérske a koordinačné schopnosti by rada využila v environmentálnej agende, ochrane vodných 
zdrojov a adaptačných opatreniach na klimatickú zmenu. Vníma potrebu vytvorenia platformy pre 
lepšiu koordináciu výskumu a získavanie externých zdrojov financovania. Dôležitá je aj právna pomoc 
riaditeľom ústavov pri legislatívnych otázkach. Ako bývalá riaditeľka má skúsenosti s ľudskými zdrojmi, 
popularizáciou vedy a úpravou areálu SAV. Areál by mohol byť modelovým príkladom aplikácie 
adaptačných opatrení, ako sú riešenia na zadržiavanie vody a alternatívne zdroje energie, čo by 
prospelo nielen vedeckej komunite, ale aj verejnosti. 

 

Diskusia sa začala témou spolupráce v predsedníctve, kde zaznelo, že asi najbližším spolupracovníkom 
pre environmentálnu oblasť by mohol byť už zvolený člen predsedníctva P. Siman. Kandidátka 

potvrdila, že spolu už viedli rozhovor a obaja sme sa zhodli, že ich zamerania sú síce podobné, ale aj 
rozdielne, no zároveň sa dopĺňajú. Diskutovalo sa o možnostiach prepojenia environmentálnych tém 
naprieč rôznymi oddeleniami a zefektívnenia podávania projektov, kde je problémom, že do schém 
ako Horizon nie je možné zahrnúť viacero ústavov s rôznym IČO. Na túto tému načrtla aj možnosť 
vytvorenia platformy podobnej CEMEA, ktorá by umožnila lepšiu koordináciu zamestnancov a 
projektov. V rámci aktuálnych výziev by bolo možné financovať takúto kanceláriu, no zdroje by museli 
byť aj externé. Ďalším bodom diskusie bola myšlienka premeny areálu SAV na prírodné laboratórium 
otvorené aj pre verejnosť, kde by sa mohli zapojiť nielen organizácie 1. oddelenia vied, ale aj humanitné 

a spoločenské vedy, ktoré by mohli skúmať dopad týchto opatrení na zamestnancov a verejnosť. V 
súvislosti s projektovou podporou vysvetlila, že síce už existuje projektové centrum na Úrade SAV, no 
je administratívne vyťažené a bolo by potrebné posilniť ho o odborníkov schopných komunikovať s 
národnými aj európskymi agentúrami. Na otázku ohľadom mzdovej reformy, poukázala na jej výhody 
aj problémy – síce priniesla väčšiu kontrolu nad rozpočtom, ale spôsobuje aj ťažkosti pri personálnych 

otázkach, napríklad pri návrate zamestnancov z materskej dovolenky. Reformu považuje za dobre 
nastavenú, no určité doladenie by mohlo pomôcť, najmä aby pravidlá neboli príliš komplikované. 
Taktiež zdôraznila, že by bolo vhodné na nejaký čas stabilizovať výšku výkonového financovania, aby 
sa ústavy mohli lepšie adaptovať. Na záver dodala, že voda je pre ňu kľúčovou témou, ale vníma ju ako 
prvok, ktorý môže prepájať rôzne odbory a podporovať interdisciplinárnu spoluprácu. V otvorenej 
komunikácii medzi jednotlivými ústavmi je veľký potenciál pre ďalší rozvoj akadémie. 
 



K bodu 5 

M. Jakubík sa informoval, kedy bude zverejnený oznam s linkom pre prihlasovanie verejnosti na 

zasadnutie Snemu SAV. Predsedníčka komory bude s touto otázkou kontaktovať predsedu snemu. 
 

K bodu 6 

Predsedníčka 1. komory Snemu SAV K. Gmucová ukončila zasadnutie komory o 15:15 hod.  
 

Zapísal: M. Kadúc 

Overil: K. Nemoga  

 

V Bratislave, dňa 1. 4. 2025  

 

 

 

 Katarína Gmucová  

 predsedníčka 1. komory Snemu SAV  


